
تعرفه های آمریکا بر واردات خودرو 
مشخص شد

دونالد ترامپ، روز سه شنبه اظهار کرد که قصد دارد تعرفه های خودرویی حدود ۲۵ درصد و عوارض 
مشــابهی را بر واردات نیمه رساناها و دارو وضع کند که آخرین مورد از مجموعه اقداماتی است که 
تجارت بین المللی را تهدید می کند.به گزارش ایســنا، رئیس جمهور آمریکا، روز سه شــنبه، اعلام 
کرد قصد دارد تعرفه هایی در حدود ۲۵ درصد بر خودروهای وارداتی، تراشــه های نیمه رسانا و دارو 
اعمال کند و تعرفه های خودرو ممکن است از ۲ آوریل، یک روز پس از آن که اعضای کابینه درباره 
سیاســت های تعرفه ای خود به او گزارش  بدهند، اجرایی شود.دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، 
در پاسخ به سوالی درباره تعرفه هایی که روی بخش هایی مانند دارو وضع کرده است، افزود که این 
تعرفه ها ۲۵ درصد و بالاتر خواهد بود و در طول یک سال به طور قابل توجهی بالاتر خواهد رفت. او 
گفت که قصد دارد به شرکت ها زمان بدهد تا وارد بازار آمریکا شوند.ترامپ از زمان روی کار آمدن 
در ژانویه، مجموعه ای از تعرفه ها را اعلام کرده و تهدید کرده است که به متحدان و دشمنان، به طور 
یکسان ضربه خواهد زد. او جزئیات زیادی در مورد تعرفه های خودرو یا مواردی که بر سایر بخش ها 
مانند نیمه رساناها و داروسازی تأثیر می گذارد، ارائه نکرده است.کارشناسان هشدار داده اند که هزینه 
تعرفه های واردات آمریکا را اغلــب آمریکایی ها به جای صادرکنندگان خارجی، پرداخت می کنند.

خبرگزاری فرانسه گزارش کرد که حدود ۵۰ درصد از خودروهای فروخته شده در آمریکا، در داخل 
این کشور تولید می شوند و در میان خودروهای وارداتی، حدود نیمی از مکزیک و کانادا و نیمی دیگر 

از سایر کشورهای بزرگ تولیدکننده خودرو وارد می شود.

بسته بندی گوشت وارداتی تنظیم بازار با 
برچسب شرکت های فرعی ممنوع است

دادستان تهران از حل مشکل کیفیت پایین و نوع بسته بندی گوشت های وارداتی تنظیم بازار خبر 
داد.به گزارش ایسنا، علی صالحی در این باره اظهار کرد: طبق گزارش های واصله به دادستانی تهران 
دایر بر کیفیت پایین و نصب برچســب های غیر از شرکت اصلی گوشــت های وارداتی تنظیم بازار 
همچنین عدم رعایت درصدهای الزامی در بسته بندی ها )بسته بندی های گوشت حاوی قسمت های 
مشخص شده از لاشه گوشت باشد(، این موضوع به صورت فوری در دستور کار دادستانی تهران قرار 
گرفت و جلسه ای با مدیران کشوری و استانی وزارت جهاد کشاورزی در محل دادستانی تهران برگزار 
شد.دادستان تهران افزود: در این جلسه مقرر شد که میزان دقیق اقلام و درصد از تکه های گوشت های 
وارداتی بسته بندی شــده مشخص شود و همچنین شرکت های بسته بندی با برچسب های اصلی 
خودشان کالای مذکور را بسته بندی کرده تا کیفیت آن از بین نرود و بسته بندی گوشت با برچسب 
شرکت های فرعی ممنوع است.وی ادامه داد: بازرسین شرکت پشتیبانی امور دام دامپزشکی و جهاد 
کشاورزی موضوع کیفیت بسته بندی و عدم وجود قسمت های غیر قابل مصرف لاشه گوشت و رعایت 
میزان و درصد گوشت بسته بندی شده را در مبدا مورد بررسی قرار داده همچنین از نصب برچسب 

شرکت های اصلی گوشت های وارداتی اطمینان حاصل کنند.
صالحی بیان کرد: دادستانی تهران به صورت مستمر این موضوع را رصد کرده و شهروندان اطمینان 
داشته باشــند که در صورت هرگونه تخطی با عوامل مربوطه برخورد قاطع و قانونی صورت خواهد 

گرفت.

جمع آوری گازهای مشــعل در ایران با وجود توان داخلی بالا و نیاز مبرم کشــور اما هنوز به نتیجه نرسیده و 
شــاهد هدررفت سالانه ۵ میلیارد دلاری در کشور هستیم.به گزارش خبرنگار مهر طبق آمار شرکت بریتیش 
پترولیوم، در ســال ۲۰۲۱ میلادی بیش از ۱۵۲ میلیارد مترمکعب گاز مشعل در دنیا بدون هیچ استفاده ای 
ســوزانده شده است. این حجم سوزاندن گاز مشعل در ابعاد اقتصادی، اجتماعی و زیست محیطی پیامدهایی 
به همراه داشــته اســت.از نظر اقتصادی، حجم فلرینگ دنیا در سال ۲۰۲۱ معادل مصرف سالانه گاز طبیعی 
در قاره آفریقا یا حدود ۳۷ درصد از مصرف ســالانه گاز طبیعی اتحادیه اروپا بوده اســت. از نظر اجتماعی و 
زیست محیطی نیز، این فرآیند موجب انتشار بیش از ۲۴۰۰ میلیون تن گاز دی اکسید کربن )حدود ۱.۲ درصد 
از کل انتشــار گاز دی اکسید کربن دنیا( و دیگر آلاینده های مضر به جو کره زمین شده است.در سال ۱۴۰۰، 
میزان گاز مشعل سوزانده شده در شرکت ملی ایران معادل ۴۱ میلیون مترمکعب در روز و توسط شرکت ملی 
گاز ایران ۸.۸ میلیون مترمکعب در روز بوده اســت. این در حالی اســت که در پالایشگاه ها، میزان گاز مشعل 
سوزانده شده بسیار کمتر اســت.مجموع این میزان فلرینگ معادل صادرات گاز کشور یا ظرفیت تولید گاز از 
حدود ۲ فاز پارس جنوبی است. ایران نیز از جمله کشورهایی است که بیشترین حجم گاز مشعل را سوزانده و 
با سوزاندن حدود ۱۸.۴ میلیارد مترمکعب گاز مشعل در سال ۲۰۲۱، بعد از روسیه دومین کشور از این حیث 
به شمار می رود.بر اساس آمار تولید نفت خام کشور، به ازای تولید هر بشکه نفت، حدود ۱۸.۳ مترمکعب گاز 
به مشعل هدایت می شود که بیش از سه برابر متوسط جهانی است )که معادل ۵.۱ مترمکعب گاز به ازای تولید 
هر بشــکه نفت است(. عملکرد وزارت نفت در جمع آوری گازهای فلر طبق بند »الف« ماده ۴۸ قانون برنامه 
پنج ســاله ششم توســعه، دولت موظف به اجرای طرح های جمع آوری، مهار، کنترل و بهره برداری از گازهای 
همراه تولید نفت و مشعل در همه میادین نفتی و تأسیسات صنعت نفت و مهار و کنترل ۹۰ درصد گازهای 
مشــعل تا پایان برنامه ششم توسعه بوده اســت.وزارت نفت نیز اقداماتی را در این زمینه نیز انجام داده است، 
از جمله تعریف طرح های فروش و مزایده گازهای مشــعل )در قالب طرح های کوتاه مدت( و احداث واحدهای 

ان جی ال و تأسیســات جمع آوری این گازها )در قالب طرح های بلندمدت(. با این حال، طی سال های اجرای 
قانون برنامه ششــم توسعه، اقدامات انجام شده تنها به جمع آوری ۴۳۱ میلیون مترمکعب در روز گاز مشعل 
)معادل ۵۲۲ میلیون مترمکعب در ســال( منجر شــده که نشان دهنده عملکرد ۵ درصدی این طرح ها است.

جمع آوری و ســاماندهی گازهای مشــعل با چالش ها و موانعی روبه رو است. از مهم ترین این موانع می توان به 
عدم جذابیت مالی پروژه ها در مقایسه با سایر پروژه های وزارت نفت، عدم وجود رویکرد تشویقی-تنبیهی برای 
شرکت های تابعه وزارت نفت، عدم مشارکت مؤثر بخش خصوصی و نبود زیرساخت های مناسب در این حوزه 
اشاره کرد.نقش سیاست گذاری در جمع آوری گازهای مشعل در دنیا  طبق گزارش مرکز پژوهش های مجلس، 
توجه به ضرورت های اقتصادی و زیســت محیطی موجب شده است که کشورهای مختلفی همچون روسیه، 
آمریکا، الجزایر و چین که سطح بالایی از فلرینگ را دارند، از راهکارهای متنوعی مانند وضع الزامات و قوانین، 
مشوق های مالی و اصلاح بازارهای گاز برای جمع آوری و کاهش سطح فلرینگ استفاده کنند. بررسی عملکرد 
این کشورها در خصوص جمع آوری گازهای مشعل نشان دهنده نقش حیاتی وضع مقررات و الزامات قانونی در 
کاهش مشعل سوزی است.تجربیات کشورهای مذکور حاکی از آن است که برای دستیابی به اثرگذاری مطلوب، 
این قوانین باید ابتدا ضمانت اجرایی قوی داشته باشند و سپس از جامعیت کافی برخوردار باشند. جمع آوری 
فلرهای غرب کارون فراموش شده اند با این حال اخبار خوبی از غرب کارون به گوش نمی رسد. فلرسوزی در این 
منطقه، نه تنها موجب آلودگی شدید هوا و تهدید سلامت ساکنان می شود، بلکه در شرایط کمبود گاز و برق، 
هدررفت یک منبع ارزشمند انرژی را در پی دارد. در حال حاضر، میادین نفتی بزرگی همچون آزادگان، یاران، 
جفیر و ســپهر از جمله میادینی هستند که همچنان با مشکل فلرسوزی مواجه اند و این مهم نیازمند همیت 
مدیران صنعت نفت است. حالا که برنامه هفتم سخت تر از برنامه های دیگر قرار است جلوی فلرینگ بایستد باید 
دید که برنامه هفتم هم مانند برنامه های گذشته در زمینه جمع آوری گازهای مشعل با شکست مواجه خواهد 

شد یا دولت چهاردهم تغییر رویکرد خواهد داد و به اهداف برنامه هفتم خواهد رسید.

تصویب کلیات سند مقابله با قمار در فضای مجازی
کمیسیون عالی ارتقای تولید محتوای فضای مجازی کشور، کلیات برنامه عملیاتی و تقسیم کار دستگاهی در حوزه فرهنگی اجتماعی 
سند مقابله با قمار در فضای مجازی را تصویب کرد.به گزارش ایسنا، نشست کمیسیون عالی ارتقای تولید محتوای فضای مجازی 
کشــور با حضور اعضای این کمیسیون و به ریاست سید محمد امین آقامیری دبیر شورای عالی و رئیس مرکز ملی فضای مجازی 
برگزار شد.با توجه به ابعاد گسترده پدیده قمار شامل خروج سالانه بیش از ۲۰ همت ارز از کشور و ابتلای چند میلیون نفر به این 
آسیب اجتماعی، کمیسیون عالی ارتقای تولید محتوای شورایعالی فضای مجازی کشور کلیات برنامه تقسیم کار دستگاهی و برنامه 
عملیاتی ابعاد فرهنگی اجتماعی سند پیشگیری و مقابله با قمار در فضای مجازی را تصویب کرد.در این سند، ۶ برنامه عملیاتی در 
حوزه های آگاهی بخشی، فرهنگ سازی، راهکارهای جایگزین، مراقبت و درمان، حمایت اجتماعی و پایش و تنظیم گری بیان شده 
است. همچنین، برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت عملیاتی برای دستگاه های مسئول همچون دادستانی کل کشور، 
وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، سازمان بهزیســتی، مرکز مدیریت حوزه های علمیه، صدا و سیما، فرماندهی انتظامی 
کشــور، معاونت پیشــگیری قوه قضائیه، وزارت آموزش و پرورش، وزارت صنعت، معدن و تجارت، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و 

وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی طراحی شــده 
اســت.نهایتا پس از تصویب کلیــات این برنامه، 
مقرر شد کارگروه تخصصی با دستگاه های ذی 
ربط تشکیل شــود تا در مورد اولویت اقدامات، 
مسئول برنامه ها و راهبری و پیگیری اجرای آنها، 
تصمیم گیری کند و تمامی دستگاه های مسئول 
در این سند، پس از ابلاغ موظف خواهند شد تا 
گزارش اقدامات و پیگیری های خود را به مرکز 
ملی فضای مجازی در مدت زمان تعیین شــده 
برای هر برنامه ارســال کنند.لازم به ذکر است، 
سند پیشگیری و مقابله با قمار در فضای مجازی 
پیشتر و در سال ۱۴۰۱ به تصویب رسیده و ابلاغ 

شده بود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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رئیس جمهور قانون اصلاح موادی از قانون نظارت مجلس بر رفتار نمایندگان را ابلاغ کرد.به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان در اجرای اصل ۱۲۳ قانون 
اساسی جمهوری اسلامی ایران »قانون اصلاح موادی از قانون نظارت مجلس بر رفتار نمایندگان« را که در جلسه علنی روز سه شنبه ۱۶ بهمن ماه ۱۴۰۳ 

مجلس شورای اسلامی تصویب شد و در تاریخ ۱۷ بهمن ماه ۱۴۰۳ به تایید شورای نگهبان رسید، برای اجرا به مجلس شورای اسلامی ابلاغ کرد.

www.sobh-eqtesad.ir

ابلاغ قانون اصلاح موادی از قانون نظارت مجلس بر رفتار 
نمایندگان توسط پزشکیان

info@sobh-eqtesad.ir

فروش محصولات سایپا از ۶ 
اسفند

گروه خودروســازی سایپا در نظر دارد به مناسبت حلول ماه مبارک رمضان، 
شــرایط فروش برخی از محصولات خود را آغــاز کند.به گزارش خبرگزاری 
مهر گروه خودروسازی سایپا در نظر دارد شرایط فروش برخی از محصولات 
خــود را ویژه متقاضیان عادی و از محل مازاد ظرفیت طرح جوانی جمعیت، 
از ســاعت ۱۰ صبح روز دوشنبه مورخ ۰۶/۱۲/۱۴۰۳ از طریق سایت فروش 
https://saipa. اینترنتی محصولات گروه خودروســازی ســایپا بــه آدرس

iranecar.com تا زمان تکمیل ظرفیت فعال کند.یادآوری می شود متقاضیان 
محترم می توانند جهت تسهیل در فرآیند ثبت نام، قبل از زمان شروع ثبت نام 
به آدرس قید شــده مراجعه کرده و نسبت به ثبت و یا به روزرسانی اطلاعات 
شخصی و دریافت کد کاربری و رمز عبور اقدام کنند.شایان ذکر است ثبت نام 
در ایــن طرح فروش، صرفاً از طریــق آدرس فوق الذکر امکان پذیر بوده و در 

صورت استفاده از سایر آدرس ها، عواقب آن بر عهده متقاضی خواهد بود.

برداشت یک میلیارد دلار 
از صندوق توسعه ملی برای 

پرداخت کالابرگ
با مصوبه جدید هیئت وزیران، دولت یک میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی 
برای پرداخت کالابرگ برداشــت خواهد کردبه گزارش خبرنگار مهر، طبق 
بند الف تبصره ۸ قانون بودجه ســال جاری، دولت مکلف به اجرای کالابرگ 
الکترونیک اســت با این حال اجرای این طرح تقریباً از اوایل ســال جاری 
متوقف شــده بود اما طبق اظهارات وزیر کار و البته مصوبه دولت، کالابرگ 
الکترونیک مجدد پرداخت خواهد شد.احمدی میدری وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در این ارتباط گفته اســت که »زیرساخت فناوری اطلاعات فراهم 
شــده و بخشنامه های مربوطه در حال ارســال به استان ها است، قبل از ماه 
مبارک رمضان در ۱۰ اســفند ۱۴۰۳ اولین نوبت کالا برگ الکترونیک را به 
۷ دهک درآمدی می دهیم.«به گفته او، »کالابرگ الکترونیکی برای ۳ دهک 
کــم درآمد به ازای هر نفــر ۵۰۰ هزار و برای دهک های ۴ تا ۷ هر نفر ۳۵۰ 
هزار تومان داده می شــود تا از ۱۱ قلم کالای منتخب استفاده کنند.«آنطور 
که میدری تاکید کرده است »کالابرگ به ۷۰ درصد جامعه تعلق می گیرد و 
۱۱ قلم کالای اساســی در قالب کالابرگ در فروشگاه ها به مردم ارائه خواهد 
شد.«اقلام کالابرگ الکترونیک شامل گوشت، مرغ، تخم مرغ، برنج، ماکارونی، 
روغن، شــیر، پنیر، ماست، حبوبات، قند و شکر می شود.حال بررسی مصوبه 
جدید هیئت وزیران نشان می دهد که قرار است از محل صندوق توسعه ملی 

یک میلیارد دلار به منظور پرداخت کالابرگ برداشت خواهد کرد.

به منظور توسعه همکاری های پولی و بانکی

فرزین عازم یکاترینبورگ 
روسیه شد

رئیــس کل بانک مرکــزی به منظور 
دیدار با رئیس بانک مرکزی روســیه 
و ادامــه مذاکــرات برای پیشــرفت 
همکاری های پولــی و بانکی ایران و 
روسیه و همچنین رایزنی درخصوص 
ادامــه همکاری هــای دو کشــور در 
گروه بریکــس، تهــران را به مقصد 
یکاترینبــورگ روســیه تــرک کرد.

به گزارش ایســنا، به نقل از بانک مرکزی، در چارچوب تقویت دیپلماســی 
اقتصادی محمدرضا فرزین - رئیس کل بانک مرکزی کشورمان - در این سفر 
که به دعوت رسمی الویرا نابیولینا رئیس بانک مرکزی روسیه انجام می شود 
مذاکرات در جهت پیشــرفت پیمان پولی میان ایران و روســیه و همچنین 
تقویت و توسعه مناسبات اقتصادی، پولی و بانکی با اعضای گروه بریکس را 
در دستور کار دارد.فرزین در جریان سفر اخیر رئیس جمهور به مسکو گفت: 
پیمان پولی میان ایران و روســیه عملیاتی شده و ارز دو کشور نیز بر اساس 
نرخ توافقی بازار ارز تجاری، مبنای تسویه قرار گرفت.طرح بزرگ اجرایی دیگر 
ایران و روسیه، اتصال شــبکه پرداخت کارتی میر و شتاب است که مرحله 
اول آن راه اندازی شــده و مراحل دو و سوم آن نیز در دستور کار است.سند 
اقدام مشــترک میان بانک های مرکزی ایران و روسیه در سه سرفصل اصلی 
»اســتفاده از پول های ملی در تجارت دو کشور«، »امکان اتصال پیام رسان 
های بانکی و بومی دو کشور موسم به سپام و SPFS« و »امکان اتصال شبکه 
پرداخت کارتی دو کشــور« عملیاتی شده اســت.یکاترینبورگ مرکز استان 
سوردلوفســک، به عنوان مرکز صنعتی ناحیه فدرالی اورال روســیه شناخته 

می شود.

گزیده خبر
APA اجلاس

قالیباف: آینده  فلسطین را هیچ قدرت استعماری دیگری تعیین نخواهد کرد

انجام بیش از ۲ میلیون مترمکعب 
لایروبی در خورموسی و اسکله های 

بندرامام

رونمایی از بزرگترین پنجره خورشیدی 
شفاف جهان

ایسنا/خوزستان معاون مهندسی و عمران اداره کل بنادر و دریانوردی خوزستان گفت: اصلاح هندسی مسیر 
لایروبی آبراه راهبردی خورموســی هفت هزار میلیارد ریال در هزینه های عملیاتی صرفه جویی ایجاد کرد.

صدراله بهرامی در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: با اصلاح هندسی و بهینه سازی مسیر لایروبی و حذف دو 
پیچ از مجموع شش چرخش موجود در مسیر آبراه راهبردی خورموسی، ضمن صرفه جویی ۷ هزار میلیارد 
ریالی در هزینه های عملیاتی، ایمنی دریانوردی و ظرفیت پذیرش کشــتی های پهن پیکر بندرامام خمینی 

افزایش و حجم عملیات لایروبی ۲۶ درصد کاهش یافت.....

طلای جهانی آرام شد

بزرگترین نیروگاه هسته ای شناور جهان 
ساخته می شود

با  برق  نیروگاه های قدیمی  جایگزینی 
واحدهای راندمان بالا
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سالانه ۵ میلیارد دلار در »فلرها« دود می شود
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پزشکیان در نشست ساماندهی وضعیت دارو و تجهیزات پزشکی:گزیده خبر

تأمین سلامت مردم برای ما بسیار مهم است گزارشی از دومین روز از مرحله 
دوم رزمایش پیامبر اعظم ۱۹

دومین مرحلــه از رزمایش پیامبر 
اعظــم ۱۹ نیروی زمینی ســپاه از 
۳۰بهمن ۱۴۰۳ در منطقه جنوب 
غرب کشــور آغاز شــد کــه اخبار 
مرتبط با این رزمایش را می توانید 
در این گزارش مرور کنید.به گزارش 
ایسنا، درجریان دومین روز از مرحله 
دوم رزمایش پیامبر اعظم ۱۹ نیروی 
زمینی سپاه در منطقه جنوب غرب 
کشور، موشک پدافند هوایی قائم ۱۱۸ رونمایی شد.گزارشی از دومین روز از مرحله 
دوم رزمایش پیامبر اعظم ۱۹این موشک ۲۵ کیلومتر برد دارد و به دو روش راداری و 
الکترواپتیکی و حرارتی هدایت می شود و از پرتابگرهای پنج فروندی که روی خودرو 
ارس ۳ نصب شده است اســتفاده می کند. همچنین رادار کنترل آتش این موشک 
می تواند همزمان به چند پرتابگر متصل شده و تعداد اهداف بیشتری را مورد اصابت 
قرار دهد.گزارشــی از دومین روز از مرحله دوم رزمایش پیامبر اعظم ۱۹صبح امروز 
همچنین، سردار سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
در منطقه رزمایش پیامبر اعظم۱۹ نیروی زمینی سپاه حضور یافت و در جریان روند 
اجرا و ســناریوهای مختلف مرحله دوم رزمایش قــرار گرفت.در ادامه از جدیدترین 
پهپادها و دســتاوردهای موشــکی و پهپادی نیروی زمینی سپاه رونمایی شد.پرنده 
انهدامی گلاله، پانه سر، شاهو، دالاهو، کترال از جمله جدیدترین پرنده های انهدامی 
سپاه پاســداران بود که در جریان مرحله دوم رزمایش پیامبر اعظم رونمایی شدند.

همچنین موشــک ها و پرنده ها و ریزپرنده های که رونمایی شدند عبارتند از:موشک 
BM۴۵۰ با برد ۲۰۰ کیلومتر از جدیدترین موشک های بالستیک .موشک فتح ۳۶۰ و 
موشک  فجر۵ هدایت شونده با قابلیت نقطه زنی به نیروی زمینی. راکت های هوشمند 
۱۲۲ میلیمتری هدایت شونده و راکت های ۱۲۲ با قابلیت مین ریزی.سامانه پدافندی 
برد کوتاه مجید.پهپاد راهبردی مهاجر ۱۰ و مهاجر ۶.ســردار سرلشکر محمد باقری 
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح هم با حضور در منطقه رزمایش پیامبر اعظم۱۹ 
نیروی زمینی سپاه حضور یافت و از آخرین دستاوردهای نیروی زمینی سپاه بازدید 
به عمل آورد.گزارش اخبار مرتبط با اولین روز دومین مرحله از رزمایش پیامبر اعظم 
۱۹ نیروی زمینی سپاه را نیز می توانید در این لینک مرور کنید.لازم به ذکر است که 
مرحله اول رزمایش پیامبراعظم )ص( ۱۹ نیروی زمینی سپاه اواخر دی ماه با حضور 
سرلشکر سلامی فرمانده کل سپاه برگزار شدف جدیدترین پهپاد پرسه زن انتحاری این 
نیرو با نام »رضوان« رونمایی و عملیاتی شده بود که ۲۰ کیلومتر برُد دارد و مداومت 

پرواز آن ۲۰ دقیقه است.

استحصال و خالص سازی هلیوم را 
گام راهبردی برای کشور می دانیم

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت: بــا بهره برداری از طرح پایلوت اســتحصال و 
خالص ســازی هلیوم از گاز طبیعی و با احداث کارخانه تولید این محصول، ایران 
به جرگه تولیدکنندگان خالص ســازی هلیوم ملحق می شود.به گزارش خبرگزاری 
مهر، طرح پایلوت اســتحصال و خالص سازی هلیوم از گاز طبیعی با حضور معاون 
رئیس جمهور و جمعی از مدیران و کارشناســان صنعت هســته ای به بهره برداری 
رســید.محمد اسلامی رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران و معاون رئیس جمهور، 
در آئیــن افتتاح و بهره برداری از طرح پایلوت اســتحصال و خالص ســازی هلیوم 
از گاز طبیعی گفت: روز بســیار خرسندکننده ای است و خداوند متعال را شاکرم 
که با تلاش های ارزشــمند همکاران ما و نیز تیم پشتیبانی که در زنجیره فعالیت 
سازمان نقش ایفا می کنند، موفق شدیم برای نخستین بار طرح پایلوت استحصال 
و خالص سازی هلیوم از گاز طبیعی را رونمایی کنیم.وی افزود: امروز شاهد افتتاح 
و بهره برداری از طرح پایلوت استحصال و خالص سازی هلیوم از گاز طبیعی بودیم. 
بــا بهره برداری از این طــرح و پس از آن با احداث نخســتین کارخانه تولید این 
محصول، جمهوری اســلامی ایران به جرگه تولیدکنندگان خالص ســازی هلیوم 
از گاز طبیعی ملحق خواهد شد.اســلامی تصریح کرد: بهره برداری از طرح پایلوت 
اســتحصال و خالص سازی هلیوم را باید گام مقدماتی در این عرصه به شمار آوریم 
و با توجه به نقشــه راه تهیه شــده و هماهنگی با وزارت نفت نســبت به احداث 
کارخانه با ظرفیت تعریف شــده ای اقدام خواهیم کرد.معاون رئیس جمهور تاکید 
کرد: این دانش فنی با همکاری یکی از دانشــگاه های کشور به دست آمده و همه 
اقلام و تجهیزات مورد نیاز در ســازمان انرژی اتمی ایران ســاخته و توسط شبکه 
مهندســی داخلی کشور تأمین شده است.وی خاطرنشــان کرد: این اقدام کاملًا 
توســط جوانان ایرانی به ســرانجام رسیده اســت و این طرح شامل دانش فنی و 
مهندسی و نیز تجهیزات داخلی است؛ کشور با تکیه بر توان بومی وارد این صنعت 
شده است و ظرفیتی که ایجاد خواهیم کرد قادر است نیاز سالانه کشور را تأمین 
کند و از واردات بی نیاز شــویم.رئیس سازمان انرژی اتمی ایران گفت: در گام های 
تکمیلی می توانیم نسبت به صادرات این محصول اقدام کرده و سرمایه گذاری های 
بزرگ تری داشته باشیم. در این مسیر کشور می تواند در راستای اقتصاد دانش بنیان 
از ســهم درآمدی و بازار مصرف داخلی و صادراتی برخوردار شود.وی اضافه کرد: 
این محصول در صنایع گوناگون کاربرد دارد؛ اســتحصال و خالص سازی هلیوم را 
گام راهبردی برای کشور می دانیم زیرا هم پاسخگوی نیازهای داخلی است و هم 
می تواند موجب حضور و ســهم ایران در بازارهای جهانی شود.برنامه ریزی سالانه 
برای اســتحصال و خالص ســازی ۲۲ تن هلیوم از گاز طبیعیمحمد قنادی مراغه 
معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی ســازمان انــرژی اتمی ایران نیز درباره این 
طرح اظهار کرد: امروز طرح پایلوت استحصال و خالص سازی هلیوم از گاز طبیعی 
افتتاح شــد؛ خوشــبختانه این طرح در کوتاه ترین زمان ممکن به نتیجه رسیده 
اســت.محمد قنادی مراغه افزود: این طرح با لطف پروردگار متعال و حمایت های 
بی دریغ مهندس اســلامی رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران و کارکنان به نتیجه 
رســیده اســت.وی تصریح کرد: همه تجهیزات این طرح در داخل سازمان انرژی 
اتمی ایران طراحی و ساخته شــده است.اسلامی با بیان اینکه گام های اساسی و 
برنامه ریزی های مناســبی در زمینه صنعتی سازی این طرح برداشته شده، تاکید 
کرد: این طرح را باید گام مهمی در زمینه استحصال و خالص سازی هلیوم از گاز 
طبیعی در مقیاس صنعتی دانســت؛ خوشــبختانه طراحی اولیه و پایه این طرح 
بر اســاس ظرفیت ۲۲ تن در سال به اتمام رسیده اســت و برای افتتاح کارخانه 
صنعتــی، برنامه ریــزی لازم را انجام خواهیم داد. قنادی مراغه با اشــاره به اینکه 
یکی از دانشــگاه های کشور در به ثمر رســیدن این طرح با سازمان انرژی اتمی 
ایران همکاری داشــته اســت؛ گفت: از مســؤولان و کارکنان این دانشگاه و نیز 
همکاران خود در سازمان انرژی اتمی ایران بابت به ثمر رسیدن این طرح قدردانی 
می کنیــم؛ بدون تردید می توانیم در مقیاس صنعتی نیز نیاز کشــور به گاز هلیوم 

را تأمین کنیم.

عارف: همایش اقتصادی خزر فرصت 
خوبی برای گفت وگوهای غیررسمی بود

معاون اول رئیس جمهــور تاکید کرد که 
همایــش اقتصادی دریــای خزر فرصت 
خوبی برای گفت وگوهای غیررســمی با 
مقامــات شــرکت کننده در این همایش 
بود.بــه گزارش ایســنا، محمدرضا عارف 
با اشــاره به دیدار غیر رسمی با مقامات 
شــرکت کننده در همایش اقتصادی خزر 
در صفحه اینستاگرام خود نوشت:همایش 
اقتصادی دریای خزر فرصت خوبی برای 

گفت وگوهای غیررســمی با مقامات شــرکت کننده در این همایش بود.قبل از شروع رسمی 
اجلاس در چایخانه ســنتی ســعدآباد گپ و گفتی با نخســت وزیران کشورهای آذربایجان، 
ترکمنستان، قزاقستان، تاجیکســتان و معاون نخست وزیر روسیه داشتم؛ همگی بر ضرورت 
ارتقاء سطح مبادلات تجاری با ایران تاکید داشتند.از نمایشگاه دستاوردهای علمی و فناوری 
ایران که از آن بازدید کرده بودند هم ســخن گفتند. پیشرفت های علمی و فناوری کشورمان 
برای آنها جالب توجه بود.برگزاری این همایش در آستانه ماه مبارک رمضان هم بهانه ای شد 
که درباره اعتقادات دینی و مذهبی نســل جوان کشــورها در این دیدار کوتاه صحبت شود. 

نوشیدن چای ایرانی هم فضای این دیدار غیررسمی را برای مهمانان لذت بخش کرده بود.

»کنفرانس مونیخ« محفل تحقیر اروپا 
و اپوزیسیون توسط آمریکایی ها

اروپاییــان  بــرای  مونیــخ  کنفرانــس 
غافلگیرکننده و البته تلخ به پایان رسید و 
اکنون آنها می بینند که وعده حمایت های 
آمریکا در طول ســال ها از ســوی دونالد 
ترامپ زیر ســوال رفته اســت.به گزارش 
خبرنگار مهر، کنفرانس مونیخ امســال در 
ســایه موضع گیری هــای رئیس جمهور 
جدید آمریکا برگزار شد. برنامه اصلی این 

کنفرانس تمرکز بــر چالش های امنیت جهانی، از جمله حکمرانــی جهانی، انعطاف پذیری 
دموکراتیک، امنیت آب و هوا و بســیاری از موضوعات دیگر اســت.طبق روایت رســانه های 
فارســی زبان خارج از کشور، »دعوت از »رضا پهلوی« تنها به صورت غیررسمی مطرح بوده و 
پس از مشورت با دولت آلمان، تصمیم گرفته شد که این دعوت، رسمی نشود«؛ موضوعی که 
خود بیانگر پروژه گســترده لابی گری اقلیت پرسروصدا برای حضور در این کنفرانس و اعمال 
فشار بر نهادهای آلمانی است.از سویی لغو دعوت ها از سوی نهادهای بین المللی نشان داد که 
دوران نمایش های تبلیغاتی و بهره برداری رسانه ای از چهره هایی مانند او به پایان رسید.سخنان 
تند علیه اروپانکته قابل توجه دیگر در رابطه با این کنفرانس حضور »جی دی ونس« معاون 
رئیس جمهور آمریکا و سخنرانی صریح و تند علیه اروپاییان بود. معاون رئیس جمهور آمریکا، 
در انتقاد بسیار تندی از اروپا گفته است که بزرگترین تهدید برای این قاره نه از طرف روسیه 
و چین، بلکه »از درون« سر می زند. ونس از مبارزه اروپایی ها علیه اطلاعات نادرست به عنوان 
محدودیت آزادی بیان و محرومیت احزابی مانند حزب افراطی جایگزینی برای آلمان از طرف 
اروپا به عنوان غیردموکراتیک انتقاد کرد.علیرغم اینکه مقامات اروپایی انتظار داشتند معاون 
رئیس جمهور آمریکا درباره گفتگوهای احتمالی برای پایان جنگ در اوکراین، سخنرانی کند 
اما او نطق خود را صرف متهم کردن دولت های اروپایی از جمله انگلیس کرد.بنابراین کنفرانس 
مونیخ برای اروپاییان غافلگیرکننده و البته تلخ به پایان رسید و اکنون آنها می بینند که وعده 
حمایت های آمریکا در طول سال ها از سوی دونالد ترامپ زیر سوال رفته است.کنفرانس مونیخ 
زیر سایه ترامپ سیدرضا صدرالحسینی در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به برگزاری کنفرانس 
مونیخ، اظهار داشت: کنفرانس مونیخ یکی از کنفرانس هایی است که کشورهای متعدد در آن 

در سطوح گوناگون کارشناسی برای بررسی اوضاع امنیتی جهان در آن حضور دارند.

رئیس جمهور گفت: هدف ما این اســت، دغدغه و مسئله آن بخش از جامعه که برای 
دریافت خدمات ســلامت و درمان با مشــکلات مالی مواجه اســت و گاهی یک نفر 
مجبور می شــود خانه و زندگی خود را صرف درمان کند، برطرف شــود و رفاه مردم 
در زمینه ســلامت ارتقا یابد.به گزارش ایسنا، نشست ارائه و بررسی طرح »ساماندهی 
وضعیت دارو و تجهیزات پزشــکی« شــامگاه سه شنبه به ریاســت مسعود پزشکیان و 

با حضور وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی، رئیس ســازمان برنامه و بودجه، 
رئیــس کل بانک مرکزی و جمعی از اعضای کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس 
شورای اسلامی، اعضای فرهنگســتان علوم پزشکی و مسئولان سازمان های مرتبط با 
درمان و ســلامت برگزار شد.در این جلســه با توجه به اهمیت موضوع سلامت، مقرر 
شــد با تأمین منابع کافی، در مدت باقیمانده از ســال جاری و نیز ســال آینده، به 

گونه ای عمل شــود که دارو و تجهیزات پزشکی مورد نیاز مردم به میزان کافی تأمین 
و به شــیوه مناســب در اختیار آنان قرار گیرد.رئیس جمهور در این جلســه با تأکید 
بر اینکه تأمین ســلامت مردم برای ما بســیار مهم و اولویت این جلســه تعیین محل 
تأمین منابع مورد نیاز نظام درمان و ســلامت دولتی اســت، اظهارکرد: اجرای طرح 
نظام ارجاع و پزشــک خانواده می تواند بخش عمده مشــکلات متعدد نظام ســلامت 
و درمــان را مرتفــع کند، اما اجرای این طــرح نیز نیازمند تهیــه اطلاعات دقیق از 
مســایل این حوزه از جمله تعداد افراد مبتلا به بیماری های مختلف، میزان متوســط 
مصرف دارو و امثال آن است.پزشــکیان با اشــاره به اینکه بیمارانی که از طریق طرح 
پزشــک خانواده به بیمارستان ها معرفی شــوند، از درمان رایگان برخوردار می شوند، 
افــزود: پس از اجرای ایــن طرح، همه یارانه هــای بخش درمان به بیمارســتان ها و 
مراکــز درمانی فعــال در نظام ارجاع اختصاص یافتــه و حقوق و مزایای کادر درمان 
فعــال در ایــن مراکز نیز متناســب با کمیــت و کیفیت خدمات آنهــا بهبود خواهد 
یافت.رئیــس جمهور با بیــان اینکه اجرای طرح نظام ارجــاع همچنین باعث ارتقای 
بهره وری از امکانات درمانی و ســلامت کشــور خواهد شــد، تصریح کرد: کشورهای 
مختلــف تجــارب موفقی در ایــن زمینه دارند کــه می توان از آنها بهــره گرفت. در 
حال حاضر در کشــورمان تعداد دســتگاه ها و تجهیزات مختلف تشــخیصی و درمانی 
بیشــتر از خیلی از کشــورهای دیگر اســت، اما از آنها اســتفاده بهینه نمی شود و با 
وجــود تعداد بــالای چنین تجهیزاتــی در مراکز خصوصی، اما مــردم از کمبود این 
تجهیــزات در مراکز درمانی دولتی و گرانی خدمات بخش خصوصی ناراضی هســتند.

وی گفــت: بنای دولت بر این اســت کــه یارانه ها و بودجه بخش ســلامت، به جای 
تقســیم و توزیع میان بخش هــای مختلف، صرفا در بخش نظام ارجاع هزینه شــود 
تــا مردمی که از طریق نظــام ارجاع برای دریافت خدمات ســلامت و درمانی اقدام 
می کننــد، خدماتی با کیفیت و رایگان دریافت کنند و هر کس خواســت از خدمات 
بخش خصوصی اســتفاده کند نیــز باید هزینه واقعی و بــدون یارانه آن را پرداخت 
کند.رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: هدف ما این اســت، دغدغه و مســئله آن بخش 
از جامعه که برای دریافت خدمات ســلامت و درمان با مشــکلات مالی مواجه است و 
گاهی یک نفر مجبور می شــود خانه و زندگی خود را صرف درمان کند، برطرف شود 
و رفاه مردم عادی در زمینه ســلامت ارتقا یابد. از آنجا که بســیاری از تصمیم گیران 
و مســئولان، خدمات درمانی متفــاوت با آنچه مردم عادی از آن بهره مند هســتند، 
دریافــت می کنند، نمی توانند درد مــردم را در این زمینه درک کنند؛ یا باید با مردم 
در این زمینه بر ســر یک سفره بنشــینیم، یا باید کیفیت خدمات ارائه شده به آنان 

ارتقا دهیم. نیز  را 

رئیس مجلس شــورای اســلامی با تاکید بر اینکه حق تعیین سرنوشــت فقط با ملت 
فلســطین اســت، گفت: آمریکا و رژیم صهیونیســتی بعد از ناکامی نظامی و راهبردی 
در لبنان و غزه درصدد طراحی توطئه های سیاســی دیگر در منطقه هستند.به گزارش 
ایســنا، محمدباقر قالیباف که روز گذشــته به آذربایجان ســفر کــرد، صبح امروز در 
پانزدهمیــن مجمع  عمومی بین المجالس کشــورهای آســیایی )APA( در باکو گفت: 
حضور در این  نشســت، بیانگر پیوندهای  تاریخی و دوســتی بین دو کشــور همسایه و 
گســترش روابط پارلمانی فیمابین اســت.رییس مجلس شورای اسلامی در ادامه گفت: 
جهان امروز بیش از هر زمان دیگری دســتخوش تحولاتی چندبعدی و عمیق شده که 
نظــم منطقه ای و بین المللی را با چالش هایی پیچیده مواجه ســاخته اســت.وی افزود: 
آســیا با داشتن حدود۶۰ درصد جمعیت جهان، خاستگاه بسیاری از تمدن های بشری 
اســت و ضمن دارا بودن ظرفیت ها و منابع خاص، از ملت هایی با تاریخ، زبان، فرهنگ 
و ســنت های متنوع  تشکیل شده است که همه  این عوامل، موجب غنا و قدرت نهفته  
آســیا در برابر چالش های مختلف می شود. بر اســاس اشتراکاتی که بین کشورهای  ما 
در ایــن قــاره  پهناور وجود دارد، هر یک از ما به عنوان عضــوی از این خانواده بزرگ، 
تعهد عمیقی به صلح و دوستی، چندجانبه گرایی، برابری و عدالت داریم.رییس مجلس 
افزود: معتقدم که در شــرایط یکپارچگی جهانی، هر مشکلی در هر گوشه ای از جهان 
بــا تأثیر موج گونه ای که دارد نه تنها بر ســطوح مختلف زندگی افراد در کشــور محل 
وقوع تأثیر می گذارد بلکه بر سیاســت ها و رفتارها در ســایر نقــاط جهان نیز اثرگذار 
اســت. درگیری های منطقه ای، ناامنی انرژی، بیماری های همه گیر، تغییرات اقلیمی، 
اقدامات غیرقانونی و زورمندانه، سیاســت های اســتعماری و اســتکباری، قاچاق مواد 
مخدر و ســایر چالش هایی از این دســت می توانند  فراتر از مرزهای دولت های منطقه 
تأثیرگذار باشــند.  در واقــع، چندجانبه گرایی و همکاری چندجانبه در شــرایط گذار 
کنونی جامعه جهانی، یک انتخاب و یک گزینه نیســت بلکه یک ضرورت اساســی نظام 
بین المللی کنونی اســت که البته با چالش های متعددی روبرو اســت.جلوی اقدامات 
غیرقانونی و غیرانســانی رژیم صهیونیســتی را بگیریمقالیباف بیــان کرد: ما به عنوان 
نمایندگان مردم در آســیا باید صدای همه ذینفعان و همه مردم این قاره باشیم و برای 
توانمندسازی و شنیده شدن صدای آنها تلاش کنیم. در یک نمونه  روشن، مردم جهان، 
منطقه و فلســطین به ویژه مردم رنج دیده غزه از ما می خواهند صدای آنها باشــیم و 
جلوی اقدامات غیرقانونی و غیرانســانی رژیم صهیونیستی را بگیریم. همه در قبال این 
تهدید جدی، مســئولیت خطیر تاریخی، قانونی، اخلاقی و بشری داریم.وی افزود: رژیم 
صهیونیســتی هرچند که در تهاجم اخیر به غزه و لبنان در حوزه راهبردی ناکام مانده 
و به اهداف خود نرسیده اســت ولیکن همواره در طول حیات نامشروع خود با حمایت 
همه جانبه آمریکا و برخی کشــورها، رویه  اشــغالگری و تجاوز را به طور مستمر دنبال 
کرده اســت.قالیباف اظهار کرد: در تحولات یک ســال گذشته مقاومت مردمی منطقه، 
علیرغــم هزینه هایی که متحمل شــد در مقابل تهاجم ارتش مجهز صهیونیســتی، با 
صلابت ایســتادگی کرد و علیرغم نسل کشی و ترور ســازمان یافته این ارتش، شکستی 

راهبردی را به رژیم صهیونیســتی تحمیل کرد اما متاســفانه در ماه های اخیر شــاهد 
هســتیم صهیونیســت ها و آمریکا بعــد از ناکامی نظامی و راهبــردی در لبنان و غزه، 
بیکار ننشســته اند و درصدد طراحی توطئه های سیاسی دیگری در منطقه هستند.وی 
افزود: اظهارات واهی اخیر رئیس جمهور آمریکا مبنی بر به دســت گرفتن کنترل غزه 
توســط آمریکا و کوچ اجباری مردم فلسطین، نشان دهنده تداوم دیدگاه های استعماری 
و ســلطه جویانه و مصداقی از نادیده انگاری و نقض حقوق مردم مظلوم فلسطین است. 
این طرح، نوعی از پاک ســازی قومی، اشــغال گری مدرن و آپارتاید اســت که با هدفی 
کاملًا همسو با منافع نامشروع رژیم صهیونیستی درجهت تضعیف هویت ملی و سرکوب 
اراده  مردم فلســطین طراحی شده است. این طرح غیرانسانی همچنین می تواند امنیت 
شــکننده  منطقه را  با چالش ها و بحران های جدیدی مواجه سازد.قاطعانه با هر طرح 
تحمیلی که خارج از اراده مردم فلســطین باشــد، مخالفیمرییس مجلس تاکید کرد: ما 
قاطعانه با هر طرح تحمیلی که خارج از اراده مردم فلسطین باشد مخالفیم و آن را قویاً 
محکوم می کنیم. به باور ما، آینده فلســطین و غزه تنها در چارچوب مصالح فلســطین 
و حق رأی همه مردم اصیل فلســطین برای تعیین سرنوشتشــان تأمین خواهد شد. در 
این راســتا، از تمامی ملت های آزادی خواه، دولت های مستقل و سازمان ها و نهادهای 
بین المللی به ویژه از پارلمان های عضو مجمع مجالس آســیایی می خواهیم که در برابر 
این توطئه  جدید، در گفتار و عمل از حقوق مشــروع مردم فلســطین حمایت کنند.وی 
افزود: آینده  فلســطین را نه آمریکا و نه هیچ قدرت استعماری دیگری تعیین نخواهند 
کرد بلکه حق تعیین سرنوشــت فقط با ملت فلسطین است. تنها راه پایان بحران جاری 
منطقــه  غرب آســیا، برقراری آتش بس کامل و پایدار در نــوار غزه، خروج کامل ارتش 
اشــغالگر صهیونیستی از سرزمین های فلســطین، لبنان و سوریه و ارسال کافی فوری 
و بدون مانع کمک های بشردوســتانه به سراسر غزه و بازگشت امن و بدون محدودیت 
آوارگان فلسطینی به اماکن مســکونی خودشان است.قالیباف با بیان اینکه دنیا به یک 
دوره  جدیدی از صلح، امنیت و چندجانبه گرایی نیاز دارد، گفت: آســیا باید نقش خود 
را در آغــاز دوره جدیــدی از همکاری های چندجانبه ایفا کند و ما باید برای رســیدن 
بــه این امر مهم با یکدیگر همکاری کنیم. تقویــت همکاری های تجاری-اقتصادی بین 
کشــورهای آســیایی با حمایت پارلمان های آنها و با هدف ایجاد سازوکار برای تسهیل 
تجارت میان کشــورهای عضو از طریق انعقاد موافقتنامه های تجاری ترجیحی، تعریف 
و اجرای مشــوق های سرمایه گذاری و پروژه های توسعه زیرساختی و همچنین کاهش 
موانع تجاری، توســعه  راه های تنوع بخشــی به تجارت و ترویج هــم افزایی اقتصادی 
دولت های عضو با هدف دســتیابی به رشــد فراگیر و توسعه همه جانبه را پیشنهاد می 
کنیم.رئیس مجلس خاطرنشــان کرد: مجلس شورای اســلامی ایران همانگونه که بانی 
ارائه قطعنامه »ارتقای همکاری میان اعضای مجمع مجالس آســیایی با هدف گسترش 
و تقویت چندجانبه گرایی« در این مجمع بوده، آماده اســت هر اقدامی را در راســتای 
تقویت همکاری های پایدار چندجانبه در آســیا و بهره مندی همه ملت های آســیا از 

آن انجام دهد.

مشاور و دستیار رهبری انقلاب گفت: آینده جمهوری اسلامی ایران کاملا روشن و امیدوارکننده است و ما در زمینه علم و تکنولوژی حرف های 
زیادی برای گفتن داریم.به گزارش ایسنا، محمد مخبر در بازدید از )مهوا( یک شرکت دانش بنیان سینمایی با قدردانی از انیمیشن های تولیدی 
این شرکت تاکید کرد: دشمنان ایران، همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند با هزینه های  سنگین در این عرصه تلاش می کنند با ایجاد 
ادراک سازی غلط، مردم را از آینده ایران پیشرفته ناامید کنند، حال آنکه می توان با زبان هنر به مقابله با این تبلیغات پرداخت و اسلام و 
جمهوری اسلامی ایران را هنرمندانه به جهان معرفی کرد.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با تاکید بر اینکه هنرمندان سینما و انیمیشن باید 
ویژگی های ایران پیشرفته را چنان تصویر کنند که مردم، جوانان و نخبگان به آینده ایران امیدوار باشند، تصریح کرد: آینده جمهوری اسلامی 
ایران کاملا روشن و امیدوارکننده است و ما در زمینه علم و تکنولوژی حرف های زیادی برای گفتن داریم. اگر امروز بعضا کسی احساس ناامیدی 
دارد به این خاطر است که با پیشرفت های کشور در زمینه های مختلف آشنایی ندارد و این وظیفه هنرمندان است که با زبان هنر این پیشرفت ها را به تصویر کشیده و مردم را با آینده درخشان 
ایران آشنا کنند. مخبر با اشاره به پیام هایی که با دیدن انیمیشن به مخاطب القا می شود، گفت: این بارقه امید که می توان با تولیدات فاخر سینمایی و انیمیشن به مقابله با تبلیغات منفی دشمنان 

ایران پرداخت، بوجود آمده است و این صنعت می تواند در تقویت انسجام ملی و به نمایش کشیدن پیشرفت های کشور تاثیر بسزایی داشته باشد.

نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی اعلام کرد که جلســه استیضاح وزیر امور اقتصادی و دارایی روز یکشنبه ۱۲ 
اسفند برگزار می شود.به گزارش ایسنا، احمد نادری عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی امروز 
چهارشــنبه صحن مجلس موارد اعلام وصولی هیأت رئیسه را به شــرح زیر اعلام کرد:- طرح استیضاح وزیر امور 
اقتصادی و دارایی؛ عبدالناصر همتی به گزارش ایسنا، حمیدرضا حاجی بابایی نایب رئیس مجلس که اداره جلسه 
را بر عهده داشــت پس از اعلام وصول طرح اســتیضاح وزیر امور اقتصادی و دارایی در توضیحاتی گفت: براساس 
آیین نامه داخلی وزیر تا ۱۰ روز فرصت دارد بگوید که چه روزی می خواهد بیاید؛ در همین راستا صبح امروز با وزیر 
محترم هماهنگ کردم و قرارمان بر این شــد که آقای وزیر در دهمین روز فرصت خود به صحن مجلس بیایند؛ 
بنابراین هفته آینده بودجه را بررسی می کنیم و دو هفته بعد در روز یکشنبه ۱۲ اسفند استیضاح را در صحن در 

دستور کار قرار خواهیم داد.

استیضاح وزیر اقتصاد اعلام وصول شدمخبر: آینده جمهوری اسلامی ایران روشن و امیدوارکننده است
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قالیباف: آینده  فلسطین را هیچ قدرت استعماری دیگری تعیین نخواهد کرد
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گزیده خبرگزیده خبر
جایگزینی نیروگاه های قدیمی برق با واحدهای راندمان بالا

مدیرعامــل شــرکت برق حرارتی با اشــاره بــه تصویب طرح نوســازی نیروگاه 
مشــهد در شورای اقتصاد، گفت: یک بلوک ســیکل ترکیبی با راندمان ۵۵ درصد 
جایگزین واحدهای قدیمی این مجموعه خواهد شــد.به گزارش ایســنا، ابوالفضل 
عســگری در سفر به استان خراســان رضوی با حضور در نیروگاه مشهد در جریان 
آخرین وضعیت تعمیرات واحدهــا، محدودیت های تولید و همچنین روند احداث 
واحدهای جدید این مجموعه قرار گرفت. عســگری در بازیــد از موقعیت مکانی 
و زیر ســاخت های موجود جهت نصب واحدهای جدید در نیروگاه مشــهد، گفت: 
در حــال حاضــر راندمان این نیــروگاه حدود ۲۹ درصد و تولیــد حداکثری آن 
۳۲۰ مگاوات اســت که در نیروگاه ســیکل ترکیبی این مجموعه، راندمان نیروگاه 
بــه ۵۵ درصد و توان آن به ۳۵۰ تا ۴۰۰ مگاوات خواهد رســید.وی تاکید کرد: 
ایــن مهم علاوه بــر تامین برق مطمئــن و پایدار و حفظ امنیــت تولید بر روی 
شبکه ۶۳ کیلو ولت شــهر مشهد، در کاهش مصرف سوخت های فسیلی و کاهش 
برداشــت آب از منابع زیرزمینی نیز تاثیر بســزایی خواهد داشــت. عسگری در 
جمع پرســنل بهره برداری نیــروگاه هم با تقدیر از تــلاش بی وقفه کارکنان این 
مجموعــه بــرای تولید برق پایدار، گفــت: این نیروگاه به منظــور حفظ پایداری 
شــبکه برق شهر مشــهد دارای جایگاه مهمی اســت و باید در حفظ و نگهداری 
آن تــلاش شود.براســاس این گــزارش، در ابتدای این بازدید ابــاذر دهقان پور، 
مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید برق مشــهد ضمن بیان توانمندی های نیروگاه 
در حوزه ساخت و بازســازی قطعات نیروگاهی، به معرفی فعالیت های انجام شده 
در حوزه تعمیرات اساســی، بازدیدهای دوره ای، بازسازی و تأمین قطعات یدکی 
و تشــریح موقعیت استراتژیک این نیروگاه در شــبکه برق پایتخت معنوی کشور 
پرداخت.همچنیــن مدیرعامل شــرکت مادرتخصصی تولیــد نیروی برق حرارتی 
در جریــان حضور در نیروگاه مشــهد از بخش های مختلف ایــن مجموعه اعم از 
 BBC کارگاه ســاخت و بازسازی، واحد اشــکودا و فرآیند تعمیرات اساسی واحد

کرد. بازدید   ۲

یک شــرکت آمریکایی از بزرگترین پنجره های خورشــیدی شــفاف تولیدکننده 
بــرق در جهــان رونمایــی کرد.به گــزارش ایســنا، شــرکت »نکســت انرژی 
تکنولــوژی«)Next Energy Technologies( کــه یک اســتارت آپ توســعه دهنده 
فناوری فتوولتائیک ارگانیک)OPV( مســتقر در کالیفرنیاســت، از آنچه که ادعا 
می کنــد بزرگتریــن پنجره فتوولتائیک آلی کاملا شــفاف جهان اســت، رونمایی 
کرده اســت.این پنجره با ابعاد 1۰1.۶ ســانتی متر در 1۵۲.۴ ســانتی متر، چند 
لایه و مولد برق اســت که در خط تولید آزمایشــی این شرکت توسعه داده شده 
اســت.به نقل از فیــز، این محصول جدید دارای یک لایه شــفاف OPV اســت 
که در یک زیرلایه ادغام شــده اســت.این دســتاورد، صنعت شیشــه و پنجره را 
به توســعه نماهــای زیباتر بــا بهره مندی از مزایای تولید انرژی خورشــیدی در 
مقیاس کامل نزدیکتر می کند.ترکیب زیبایی شناســی بــا بالاترین کیفیت، تولید 
بــرق و یکپارچگی با زنجیــره تامین شیشــه، یک تغییردهنــده بازی در تلاش 
برای طراحی ســاختمان های با انتشــار صفر کربن اســت.پنجره های شیشــه ای 
تولیدکننده برق پایداردســتگاه هایی به نام »فتوولتائیک آلی« از نیمه رســاناهای 
آلی برای مهار انرژی خورشــیدی و تولید برق اســتفاده می کنند و یک پژوهش 
 OPV در دانشــگاه کالیفرنیا سانتا باربارا که برنده جایزه نوبل شد، منبع وجودی
است.نیمه رســاناهای مبتنی بر کربن برخلاف ســایر نیمه رســاناها می توانند نور 
را در طیف های فرابنفش و فروســرخ جــذب کنند و در عین حال نور مرئی را از 
خود عبور دهند. این کار با ســایر نیمه رساناهای خورشــیدی امکان پذیر نیست. 

بنابرایــن انتقال بــه OPV تأثیر عمیقی بر پنجره هــا دارد.فناوری OPV چندین 
مزیت از جمله شــفافیت و کارایی ثابت در شــرایط مختلف، نور کم و دمای بالا 
را ارائه می دهد و از موادی ســاخته شــده که به آسانی در دســترس، کم هزینه 
و فــراوان هســتند و در عین حال بهبود مســتمر در کارایی، شــفافیت و تنظیم 
رنگ را ممکن می ســازد. علاوه بر این، OPV نیاز به اســتفاده از فلزات سنگین و 

محصولات جانبی ســمی را از بین می بــرد و آن را جایگزین پایدارتری می کند.
این شــرکت سال گذشــته پنجره های OPV با ابعاد ۶8 در 8۹ ســانتی متر را به 
نمایش گذاشــت و ادعا کرد که می توانند بین ۲۰ تا ۲۵ درصد از بار انرژی یک 
ســاختمان تجاری معمولی را بر دوش بکشند. این پنجره ها همچنین نور فروسرخ 
را جــذب و تبدیل می کنند و به کاهش نیازهــای گرمایش و تهویه مطبوع کمک 
می کنند.ایــن شــرکت در بیانیه ای اعلام کرد: پوشــش اختصاصــی فتوولتائیک 
ارگانیــک شــفاف می تواند پنجره های تجــاری را به نماهــای تولیدکننده انرژی 
پــاک تبدیل کند و ســاختمان ها را پایدارتر و انعطاف پذیرتر کند و فشــار وارده 
بر شــبکه برق را کاهش دهد.گفتنی اســت که نحوه ســاخت ایــن پنجره ها به 
گونه ای اســت کــه تولیدکنندگان شیشــه و پنجره می توانند ایــن فرآیند را در 
خطوط تولید موجود خود ادغام کنند.به گفته این شــرکت، تولید آزمایشــی این 
پنجره گامی بزرگ به ســوی ادغام انرژی خورشــیدی در شیشه های شفاف برای 
نماهای مولد انرژی ساختمان هاســت.این نوآوری نه تنها ظاهر شیشه های سنتی 

را حفــظ می کند، بلکه تولید بــرق کارآمد را نیز فراهم می کند.

بزرگترین نیروگاه هســته ای شــناور جهان با نمک مذاب در ایالات متحده ســاخته 
می شــود. این ابتکار که برنامه لیبرتی نام دارد، به دنبال ایجاد یک چارچوب هسته ای 
غیرنظامی جامع اســت که به طور خاص برای کاربردهای دریایی طراحی شده است.

به گزارش ایسنا، شرکت Core Power، توسعه دهنده پیشرو در فناوری های هسته ای 
دریایــی، ابتکار مهمــی را برای معرفی یک نیروگاه هســته ای شــناور تحت کنترل 
ایالات متحده تا اواســط دهه ۲۰۳۰ اعلام کرده اســت.به نقــل از آی ای، مدیرعامل 
شــرکت Core Power تاکیــد کرد که برنامــه لیبرتی می تواند بــازاری را که حدود 
۲.۶ تریلیــون دلار متمرکــز بر راه حل های انرژی آبی اســت، ممکن کند.یک نیروگاه 
هســته ای شــناوراین نیروگاه هسته ای شــناور در ایالات متحده اعلام کرده است که 
ســالانه 1۷۵ گیگاوات ســاعت برق پاک را تامین می کند.فــاز اول برنامه لیبرتی بر 
تولید انبوه نیروگاه های هســته ای شــناور )FNPP( متمرکز خواهــد بود. تولید انبوه 
نیروگاه های هســته ای شناور از روش های ساخت و ســاز مدولار استفاده می کند که 
بر اســاس تخصص و زیرساخت موجود صنعت کشتی ســازی تاسیس شده است.این 
نیروگاه ها به گونه ای طراحی خواهند شــد که به عنــوان برج های برق عمل کنند که 
می توانند در بنادر و مناطق ســاحلی مســتقر شوند یا در خارج از دریا برای واحدهای 
تولید برق بزرگتر قرار گیرند. این استراتژی امکان تولید انبوه کارآمد را فراهم می کند 
و به ناوگانی از نیروگاه های هســته ای شناور اجازه می دهد تا به مکان های مختلف مد 

نظر مشــتریان بدون نیاز به آماده ســازی پیچیده در هر مکان با بکسل برده شوند.
یک کارخانه کشتی ســازی مرکزی، راه اندازی، نگهداری، ســوخت گیری و مدیریت 
زباله ایــن نیروگاه های شــناور را مدیریت خواهد کرد.یکــی از جنبه های کلیدی 
برنامه لیبرتی تمرکز بر فناوری پیشــرفته هسته ای، به ویژه راکتورهای نمک مذاب 
اســت. برخلاف راکتورهای هسته ای سنتی، این سیستم های نسل بعدی به گونه ای 
طراحی شــده اند که در فشــارهای جوی بــه طور ایمن و کارآمــد عمل می کنند.

انتظار می رود راکتورهای پیشــرفته مزایای قابل توجهی در کارایی داشــته باشند 
و به کشــتی ها اجــازه می دهند تا با یک بار ســوخت گیری بــرای کل طول عمر 
خــود کار کننــد و در عین حال خروجــی زباله را به حداقل برســانند. در نتیجه، 
کشــتی های هسته ای وعده افزایش ســرعت، کارایی و ظرفیت بار را می دهند.این 
شــرکت قصد دارد تا سال ۲۰۲8 پذیرش سفارشــات را آغاز کند تا در دهه آینده 
تجاری ســازی کامل شــود. مرحله دوم نقشــه بر ایجاد یک زنجیره تامین قوی و 
توســعه نیروی کار ماهر تاکید دارد. مرحله نهایــی بر ایجاد عملیات تجاری و یک 
پایــگاه تولیــدی تمرکز خواهد کرد.علاوه بــر اهداف فنی و عملیاتــی این برنامه، 
Core Power قصد دارد با ســازمان بین المللی دریانوردی و ســازمان بین المللی 
انرژی اتمی برای ایجاد اســتانداردهای ایمنی و امنیتی جهانی برای کشــتی های 

کند. همکاری  هسته ای 

معاون اداره کل بنادر و دریانوردی خوزستان خبر داد

انجام بیش از ۲ میلیون مترمکعب 
لایروبی در خورموسی و اسکله های 

بندرامام

ایسنا/خوزســتان معاون مهندســی و عمران اداره کل بنادر و دریانوردی خوزستان گفت: اصلاح 
هندسی مسیر لایروبی آبراه راهبردی خورموسی هفت هزار میلیارد ریال در هزینه های عملیاتی 
صرفه جویی ایجاد کرد.صدراله بهرامی در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: با اصلاح هندســی و 
بهینه سازی مسیر لایروبی و حذف دو پیچ از مجموع شش چرخش موجود در مسیر آبراه راهبردی 
خورموسی، ضمن صرفه جویی ۷ هزار میلیارد ریالی در هزینه های عملیاتی، ایمنی دریانوردی و 
ظرفیت پذیرش کشتی های پهن پیکر بندرامام خمینی افزایش و حجم عملیات لایروبی ۲۶ درصد 
کاهش یافت.وی افزود: در این پروژه ۲ میلیون و ۲۰۰ هزار مترمکعب لایروبی در آبراه خورموسی 
و اسکله های مجتمع بندری امام خمینی )ره( انجام شد که از این میزان، یک میلیون و ۷۰۰ هزار 
مترمکعب در کانال دسترسی خورموسی و نیم میلیون مترمکعب در محدوده اسکله های عملیاتی 
لایروبی شده است.بهرامی افزود: این طرح با استفاده از سه فروند شناور لایروب شامل دو فروند 
هاپرساکشن و یک فروند چنگکی انجام شد که علاوه بر صرفه جویی چشمگیر اقتصادی، کاهش 
حجم لایروبی از  ۵.۴ میلیون مترمکعب به ۴.۳ میلیون مترمکعب را در برداشــت که یک طرح 
بی نظیر بود.وی خاطرنشان کرد: از دیگر مزایای این پروژه، افزایش ایمنی تردد شناورها با حذف 
دو پیچ خطرناک بوده که امکان عبور کشــتی های پهن پیکر با تناژ بالاتر به صورت شبانه روزی 
و کاهش زمان تردد در این آبراه راهبردی را فراهم کرده اســت.به گزارش ایســنا، آبراه راهبردی 
خورموسی به عنوان یکی از مهم ترین آبراه های کشور، نقش حیاتی در صادرات و واردات دریایی 
ایفا می کند و اصلاح هندســی این آبراه نمونه موفقی از بهینه ســازی عملیات دریایی است که 
توانســته ضمن ارتقای ایمنی دریانوردی، صرفه جویی قابل توجهی در هزینه های عملیاتی ایجاد 
کند. این دستاورد در راستای وظایف حاکمیتی سازمان بنادر و دریانوردی در تامین تردد ایمن 

شناورها حاصل شده است.

بلومبرگ:

صادرات نفت ایران به چین افزایش 
یافت

پایگاه خبری آمریکایی گــزارش کرد جریان نفت از ایران به چین، در ماه میلادی جاری و پس 
از اینکه معامله گران، موانع لجســتیکی پیش آمده به دلیل تحریم های آمریکا را برطرف کردند، 
افزایش یافت.به گزارش ایســنا، معامله گران مطلع در گفت وگو با بلومبرگ، به تشریح چگونگی 
بهبود واردات نفت از ایران به چین پرداختند که شــامل اســتفاده از پایانه های دریافت کننده 
جایگزین بوده است.داده های اولیه شرکت اطلاعات انرژی »کپلر« نشان داد واردات در فوریه، به 
1.۷۴ میلیون بشــکه در روز رسیده که 8۶ درصد بالاتر از نرخ روزانه در ژانویه است و بیشترین 
میزان واردات نفت ایران به چین از اکتبر گذشته، به شمار می رود.چین معمولا بزرگترین خریدار 
نفت خام ایران بوده و اکثر محموله های نفت ایران توسط پالایشگاه های مستقل و کوچکتر چین 
خریداری می شوند.بر اســاس گزارش بلومبرگ، افزایش واردات نفت ایران به چین در شرایطی 
صورت گرفته که اسکات بسنت، وزیر خزانه داری دولت ترامپ، هفته گذشته اعلام کرد آمریکا به 
دنبال محدودتر کردن صادرات نفت ایران است. وی به شبکه فاکس بیزنس گفته بود چین و شاید 

هندی ها، نفت تحریمی خریداری می کنند و این مسئله، غیرقابل قبول است.

طلای جهانی آرام شد

قیمت طلا در معاملات روز چهارشــنبه بازار آســیا، نزدیک به رکورد بالای اخیر ایستاد و 
سرمایه گذاران در حالی که منتظر صورتجلسه نشست ژانویه فدرال رزرو هستند، راهبردهای 
تعرفه ای دونالد ترامپ را دنبال می کنند که نگرانی ها از جنگ تجاری جهانی را تشدید کرده 
اســت.به گزارش ایســنا، بهای هر اونس طلا برای تحویل فوری، در معاملات روز جاری، 
در ۲۹۳۲ دلار و ۳۵ ســنت ثابت ماند و به رکورد ۲۹۴۲ دلار و ۷۰ ســنت هفته گذشته 
نزدیک شــد. بهای هر اونس طلا در بازار معاملات آتی آمریکا، ۰.1 درصد افزایش یافت و 
به ۲۹۵۲ دلار و ۴۰ ســنت رسید.دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، روز سه شنبه اظهار 
کرد که قصد دارد تعرفه های خودروی نزدیک ۲۵ درصد و عوارض مشــابه بر نیمه رساناها 
و واردات دارو وضع کند، که آخرین مورد از مجموعه اقداماتی است که تجارت بین المللی 
را تهدیــد می کند.رئیس جمهور آمریکا، روز جمعه، گفــت که مالیات بر خودروها در دوم 
آوریل، یک روز پس از آن که اعضای کابینه وی قرار است گزارش هایی را به او ارائه کنند، 
اعمال می شود.طلا به عنوان یک پوشش سنتی در برابر افزایش قیمت ها و عدم قطعیت های 
ژئوپلیتیکی در نظر گرفته می شــود.طبق گزارش رویترز، »مری دالی«، رئیس بانک فدرال 
رزرو سانفرانسیسکو، اظهار کرد که مسیر پیشرفت تورم، ناهموار است و بانک مرکزی آمریکا 
باید هزینه های اســتقراض کوتاه مدت را تا زمانی که پیشرفت آشکارتر باشد، در سطحی 
که قرار دارد، حفظ دارد. بازار اکنون منتظر صورتجلسه نشست ژانویه سیاستگذاران فدرال 
رزرو است که قرار است روز جاری منتشر شود و سرنخ هایی در مورد مسیر نرخ بهره بانک 
مرکزی آمریکا در سال جاری خواهد داد.در بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره 
با ۰.11 درصد افزایش، به ۳۲.۹۰ دلار رســید. هــر اونس پلاتین با ۰.۷ درصد کاهش، به 
۹8۰ دلار و ۶۰ ســنت رسید و هر اونس پالادیوم، ۰.۴ درصد کاهش یافت و به ۹8۳ دلار 

و  ۴8 سنت رسید.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری از افزایش پروازها به قطر خبر داد و گفت که قرار است ۶۳ پرواز هفتگی به قطر و از قطر داشته 
باشــیم.به گزارش ایسنا، اواسط بهمن ماه یادداشت تفاهم نامه همکاری میان سازمان هواپیمایی کشوری ایران و سازمان هواپیمایی 
کشوری قطر به امضا رسید که بر اساس آن قرار شد حمل و نقل هوایی بین دو کشور افزایش یابد. دو کشور پس از امضای یادداشت 
تفاهم نامه، درباره مکانیسم های رفع موانع عملیاتی شرکت های هواپیمایی دو کشور و راه های تقویت همکاری در زمینه حمل ونقل 
هوایی بحث و تبادل نظر کردند و دیدگاه های خود را در مورد تعدادی از موضوعات مرتبط با حوزه هوانوردی کشــوری به اشــتراک 
گذاشتند.در این زمینه حسین پور فرزانه - رئیس سازمان هواپیمایی کشوری - در گفت گو با ایسنا، جزییات این تفاهم نامه را تشریح 
و اظهار کرد: با هواپیمایی کشوری قطر و همچنین قطر ایر ویز جلساتی برگزار کردیم، زیرا به دلیل اشکالاتی که از سمت ما وجود 
داشت پروازهایمان کم شده بود.وی افزود: در این جلسات توافقاتی حاصل شد و شرایط به حالت عادی بازگشت و فرکانس پروازی 
نیز افزایش یافت.معاون وزیر راه و شهرسازی تصریح کرد: مقرر شد ۶۳ پرواز به قطر و برعکس داشته باشیم و این پروازها از شهرهای 

مختلف از جمله اصفهان، تبریز، مشهد و تهران انجام شود.

ایسنا/خوزستان نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی از قول مساعد وزیر اقتصاد برای تخصیص ۷ همت از مازاد درآمد مالیاتی 
خوزستان برای توسعه زیرساخت های استان خبرداد.سید محسن موسوی زاده در گفت و گو با ایسنا با اشاره به پیگیری های انجام شده 
برای افزایش اعتبارات اســتان خوزستان اظهارکرد: در این راستا در نامه ای به وزیر اقتصاد خواستار تخصیص ۷ همت از مازاد درآمد 
مالیاتی خوزستان برای توسعه زیرساخت های استان شدم که این درخواست با تایید و قول پیگیری از سوی همتی وزیر اقتصاد همراه 
شــده است.وی افزود: اداره کل امور مالیاتی خوزستان تمام مطالبات خود را تا بهمن ماه از طریق مالیات شرکت ها و نهادهای استان 
دریافت کرده و علاوه بر آن، ۷ همت نیز مازاد اخذ شده است.موسوی زاده بیان کرد: از وزیر اقتصاد درخواست کردم که این مبلغ مازاد 
به  صورت تشویقی در بخش های عمرانی، بهداشتی و سایر حوزه های مهم استان هزینه شود.وی با اشاره به تایید همتی، وزیر اقتصاد 
و قول پیگیری وی برای این مطالبه اســتان گفت: حالا چشم امید مردم خوزستان به تحقق این وعده و تخصیص اعتبارات موردنیاز 

برای بهبود شرایط استان دوخته شده است.

نماینده اهواز در مجلس خبردادپروازهای ایران و قطر افزایش می یابد
قول مساعد وزیر اقتصاد برای بازگشت درآمدهای مازاد مالیاتی به 

خوزستان

بزرگترین نیروگاه هسته ای شناور جهان ساخته می شود

رونمایی از بزرگترین پنجره خورشیدی شفاف جهان
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چنــد روزی اســت که شــهروندان تهرانی در جنوب و مرکز شــهر با 
اتوبوس های بزرگ و ســفید رنگی مواجه شدند که قرار است به زودی 
وارد ناوگان اتوبوسرانی پایتخت شده و حتی برای کمک به ناوگان حمل 
و نقل نیز توسعه یابند.به گزارش ایسنا، مدتهاست که شهرداری تهران  
توســعه حمل و نقل عمومی پایتخت را در دســتور کار خود قرار داده 
است و حتی برای اولین بار شــورای شهر تهران در راستای پشتیبانی 
از برنامه های شــهرداری تهران در این حوزه، بودجه قابل توجهی برای 
امســال در نظر گرفت. همچنین در برنامه های شــهرداری همزمان با 
خرید اتوبوس و واگن به مسئله اورهال تجهیزات توجه ویژه شد تا بلکه 
عقــب ماندگی هایی که در زمینه حمــل و نقل  وجود دارد تا حدودی 
جبران شود.در راســتای توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی، شهرداری 
تهران به دلیل افزایش سرعت کار، تمرکز بیشتری بر اورهال اتوبوس های 
پایتخت گذاشت؛ بگونه ای که علاوه بر اختصاص بودجه قابل توجه در 
ســال جاری برای تعمیرات اساسی، ســهم خوبی نیز از اوراق مشارکت 
توســعه حمل و نقل عمومی برای بازسازی اتوبوس ها در نظر گرفت که 
فرآیند نوسازی را تسهیل کرد، در این میان شرکت واحد اتوبوسرانی نیز 
به ســراغ اتوبوس هایی که به هر دلیل در انبارها مانده بودند، رفت که 
یکــی از این مدل اتوبوس ها، متروباس های ۲۵ متری بود که حداقل ۵ 
سال به دلیل مشــکلات فنی در انبارهای اتوبوسرانی خاک می خورند.

مهدی علیزاده مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران در گفت 
وگویی با ایسنا، در مورد حضور مجدد این اتوبوس ها در سطح شهر می 
گوید: ســال ۹۲ اتوبوس های متروباس سوئیسی وارد تهران می شود و 
حدودا تا سال ۹۶ نیز در ناوگان فعال بود؛ اما بعد از آن به دلیل مشکلات 
فنی و عدم پوشش گارانتی، این اتوبوس ها از چرخه خارج و در سامانه 
دو اتوبوســرانی در افسریه نگهداری می شــد.وی با بیان اینکه در این 
مدت ۴ دستگاه اتوبوس متروباس هیبریدی در این سامانه اصطلاحا می 
خوابد، می افزاید: از سال ۹۶ که مدیریت شهری پنجم، مدیریت شهر را 
برعهده می گیرد، انگیزه و اقدام لازم در مورد تعمیرات و رفع نقص این 
۴ دستگاه متروباس انجام نمی شود و این سرمایه شهر تهران بلااستفاده 
رها می شــود؛ اما با روی کار آمدن مدیریت شهری ششم سعی کردیم 
با تلاش همکاران فنی شــرکت واحد و فشار به شرکت واردکننده این 
اتوبوس ها، نسبت به فعال ســازی اتوبوس های متروباس اقدام کنیم؛ 
بگونه ای که تا کنون ۲ اتوبوس برای تســت گرم و تردد آزمایشی وارد 
خطوط شــدند و تا آخر مهرماه هم بر اســاس قولی که به ما داده شده 
است، دو دســتگاه متروباس دیگر نیز وارد خطوط می شود.مدیرعامل 
شرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران با اشاره به اینکه این اتوبوس ها تردد 
آزمایشی دارند، می گوید: بالاخره هر خودرویی ۵ الی ۶ سال بلااستفاده 
رها شود ممکن است ایراداتی پیدا کند و به همین دلیل این اتوبوس ها 
تردد آزمایشــی دارند تا ایرادات فنی آنها احصا شود. البته دقت داشته 
باشید که برای این تعمیرات هم از ظرفیت شرکت سوئیسی و هم توان 
کارشناســان فنی شرکت واحد استفاده شد و در یک کلام اگر همت و 
تلاش شبانه روزی تکنســین های فنی به خصوص در سامانه ۲ نبود، 
قطعا این اتفاق مهم یعنی ورود دوباره متروباس ها به چرخه حمل و نقل 
تهران محقق نمی شد.وی در مورد مشکل توقف این متروباس ها ادامه 
می دهد: متروباس ها سه مشکل داشتند که اولین آن مشکل نرم افزای 
بود که کاملا در اختیار شــرکت سوئیسی بود و متأسفانه در این مدت 
دانش و فناوری آن در ایران بومی نشــده بود و حتما باید کارشناســان 
این شــرکت به تهران می آمدند و در کنار آن باید مدیران ســابق وقت 
می گذاشــتند و قطعات مورد نیاز را تأمین کرده و از خارج کشور وارد 
می کردند. البته اختلافی بین شــرکت وارد کننده و تولید کننده ایجاد 
شده بود که مدیران شهر وساطت و میانجی گری نکرده بودند تا مشکل 
حل شــود؛ اما در این دوره مدیریت شهری، این سه مشکل را همزمان 
پیش بردیم تا بتوانیم باز هم این اتوبوس ها را وار خط کنیم. علیزاده در 
مورد مشــخصات فنی مترو باس ها با اشاره به اینکه این اتوبوس ها ۲۵ 
متر هستند و ظرفیت نشســته این اتوبوس ۱۸۵ است و بیش از ۲۵۰ 
نفر نیز می توانند به صورت ایســتاده از این اتوبوس ها اســتفاده کنند، 
خاطرنشان می کند: این اتوبوس ها به دلیل نوع طراحی شان که » راست 
در« هستند تنها می توانند در خط بی .آر .تی ، خاوران- آزادی استفاده 
شوند و ما علاقمند بودیم که باتوجه به گنجایش این اتوبوس، متروباس 
ها در خط های شــلوغ تر همچون تهرانپارس-آزادی نیز به کار گرفته 
شوند؛ اما از آنجایی که طراحی ایستگاه های این خط برای اتوبوس های 
»چپ در« است، امکان اســتفاده متروباس ها در خطوط دیگر نیست. 
البتــه این اتوبوس ها در خط راه آهن بــه پارک وی نیز می توانند مورد 
استفاده قرار گیرند که به دلیل سربالایی و نوع جغرافیای خیابان ولیعصر، 
متروباس ها در مسیر ســربالایی توان کمتری در کشش وزن اتوبوس 

خواهند داشت.

تردد اتوبوس های ۲۵ متری 
در خیابان های پایتخت

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

هوش مصنوعی یا سلاحی جدید!!

لتِین مِنگو الکتریکی جدید با طراحی پینین فارینا معرفی شد
می خواهیم شما را با جدیدترین محصول الکتریکی کشور چین به نام لتین منگو آشنا کنیم. این خودروی الکتریکی و چهار درب 
قیمت معادل ۵۹۰۰ تا ۸۹۰۰ دلاری خواهد داشت. خانواده لتین منگو تاکنون شامل نسخه استاندارد لتین منگو، لتین منگو پرو و 
لتین منگو مکس بوده است. این محصولات توسط کمپانی مشهور پینین فارینا طراحی شده اند.لتین منگو یک خودروی ۴ درب و 
۵ نفره با شعاع حرکتی ۱۳۰، ۱۸۵ و ۳۰۰ کیلومتری است که در دل خود باتری های لیتیوم-آهن فسفات را جای می دهد. لتین به 
دنبال جلب نظر ۶۰۰ میلیون چینی با درآمد ماهانه کمتر از ۱۵۰ دلار خواهد بود تا بتواند حمل ونقل این گروه از چینی ها را بهبود 
بخشد. این شرکت بازاری با ظرفیت تخمینی ۱۰۰ میلیون دستگاهی را هدف می گیرد.لتین منگو فقط در چین عرضه نخواهد شد 
بلکه به دیگر کشورها همچون کامبوج، کره جنوبی، پاناما، پرو و برزیل نیز صادر خواهد شد. طول/عرض/ارتفاع این خودرو به ترتیب 
برابر با ۱۵۲۵/۱۶۰۷/۳۶۲۲ میلی متر و فاصله بین محوری آن نیز ۲۴۴۲ میلی متر است. لتین منگو خودرویی بامزه و منحصربه فرد 
به نظر می رسد و در نمای جلوی آن جلوپنجره ای بسته با تریم کرومی به چشم می خورد. در داخل کابین نیز نمایشگر ۹ اینچی 
با تریم نارنجی اطراف دیده می شوند. این خودرو همچنین از ناوبری جی پی اس، ارتباط ۵G و سیستم دستیار راننده سود می برد

غیبت کریس رونالدو در تیم منتخب رونالدو
رونالدو نازاریو تیم ۱۱ نفره خودش را در حالی اعلام کرد که نام گلزن پرتغالی در آن دیده نمی شــود.به گزارش ایســنا و به نقل 
از اســتار، رونالدو نازاریو بهترین ترکیب تاریخ فوتبال را از نظر خودش انتخاب کرد اما همنام خود و برنده پنج توپ طلا یعنی 
کریستیانو رونالدو را انتخاب نکرد.رونالدو، ملقب به "پدیده"، دو توپ طلا در کارنامه فوتبالی اش دارد و حتی با وجود مصدومیت 
های زیادی که داشت، ۴۱۴ گل برای باشگاه و کشورش به ثمر رساند و یکی از بهترین مهاجمان تمام تاریخ بود. او در سن ۱۸ 
سالگی پیراهن تیم ملی کشورش را بر تن کرد و در همان سال هم توانست به عنوان بهترین بازیکن جهان انتخاب شود.او اغلب 
به عنوان »رونالدوی اصلی« توسط خیلی از طرفداران فوتبال شناخته می شود. این دو رونالدو تنها یک بار برابر هم قرار گرفتند و 

آن هم ژوئیه ۲۰۰۵ برای یک مسابقه خیریه بود که توسط لوئیس فیگو برگزار شد.

پیشنهاد

چهره روز

دروغ گویی روی مبل
رمان دروغ گویی روی مبل اثر دیگری از اروین د.یالوم است 
که اگر به موضوعات روان درمانی و فلسفه اگزیستانسیال 
علاقه داشــته باشید، بعید است اســم او را نشنیده و یا 
کتاب های او را مطالعه نکرده باشــید. یالوم علاوه براینکه 
یک درمانگر سرشناس است، در زمینه داستان نویسی هم 
خودش را به عنوان یک اســتاد به تمام معنا به جهانیان 
معرفی کرده است.دروغ گویی روی مبل نیز، کتابی حاصل 
از علم و هنر اســت. علمی که ســال ها یالوم از آن برای 
بهبود بیمارانش استفاده کرده است و هنر داستان گویی که 
بارها در کتاب هایش به کار برده است. یالوم پیر نوید بخش 
آگاهی های عمیق تری در ذهن بشــر است. چون نه تنها 
پزشــک، بلکه بسی بیش تر از آن، پیر روان پزشک ادبیات 
است، و ما را به تخیلی عمیق فرومی برد. در این خلسه ی 
شــیرین که بشر اولیه آن را داستان نامید، ما چیزهایی را 
تجربه می کنیم که شاید در عالم واقع، عرف و قانون به ما اجازه ی چنین تجربه ای را ندهند. همان طور که 
چای مان را می نوشــیم، همراه قهرمان یالوم روی مبل روان کاوری دراز می کشیم و همراه شخصیت  یالوم 
دروغ می گوییم، بدون این که وجدان مان دردی بگیرد و نگران بازخوردش باشــیم. کتاب دروغ گویی روی 
مبل، این رمان جذاب، قبل از این که تجربیات یالوم در روان کاوی باشــد، یک رمان اســت. رمان کامل با 
همه ی جدال ها و کشش های انسانی. یالوم انسان هایی را به چالش می کشد که خودشان از پس خودشان 
برنیامده اند و نیازشان به شخصِ درمان گر، آن ها را روی مبل روان کاوی کشانده است. دروغ گویی روی مبل 
ضمن مواجه کردن خوانندگان با دروغ های بســیاری که گه گاه روی مبل روان درمان گر گفته می شود، به 
آن ها چشــم اندازی وسوسه انگیز و تا حدی غیرقابل باور از طرز فکر درمان گر در جلسات درمان شان ارائه 
می دهد. این رمان درباره ارتباط بین ســه روان درمانگر: ســیمور تروتر، ارنست لش و مارشال اشتریدر، با 
بیماران شان است. مرکز اصلی رمان ارنست لش است که در اولین کار انضباطی خود به بررسی رفتارهای 

سمیور تروتر با بیمارش می پردازد. مارشال اشتریدر نیز سرپرست ارنست است.

آقا نجف اصفهانی
آقا نجف اصفهانی متولد ســال ۱۱۶۷ خورشــیدی در 
اصفهان، یکی از برجســته ترین قلمدان نــگاران دوره 
قاجار بود. او که به »نجفعلی نقاش باشــی« معروف بود، 
چهره های بسیار زیبایی را روی قلمدان هایش می کشیده 
اســت.علاوه بر این تصاویری از شــکارگاه، مجلس های 
رزمی و بزمی، گل آرایی و تصویر پرندگان نیز در آثارش 
به چشم می خورد. آقا نجف اصفهانی به تقلید از نقاشان 
اروپایی در طرح هایش از چهره حضرت عیسی و حضرت 
مریم اســتفاده می کرد، به همین دلیل برخی ســبک 
کاری اش را فرنگی سازی می دانند.از جمله آثار باقیمانده 
از او می توان قلمدان برازنده ای با نشــان های مختلف و 
امضای »یا شاه نجف«، تابلوی رنگ روغن تمام قد محمد 
شاه قاجار، تصویر یوحنا، نقاشی نسخه خطی شاهنامه و 
قاب آیینه با تصویرهایی از افسانه شیخ صنعان و دختر ترسا با امضای »یا شاه نجف« را نام برد. مهارت 
در طبیعت نگاری و سایه پردازی ملایم چهره هااز ویژگی های نقاشی های وی می باشد و در واقع سبک 
کاری او پلی میان سبک کریم خانی و سبک ناصری بود. بیشتر آثاری که از وی به جای مانده مربوط 
به ســال های ۱۱۹۰ تا ۱۲۳۶ خورشــیدی می باشد. وی به تقلید از نقاشــان اروپایی در طرح هایش از 
چهره حضرت عیســی و حضرت مریم استفاده می کرد، از اینرو برخی سبک کاری اش را فرنگی سازی 
دانســته اند.]۲[ آقا نجف آثار ارزشمندش را با نام »یا شاه نجف« و »کمترین نجفعلی« امضا می کرده و 
بیشــتر آثارش را به ظل السلطان )فرزند ناصرالدین شاه( تقدیم کرده است. وی به جهت مهارتی که در 
نقاشــی و چهره آرایی داشــت به نام »مانی زمان« معروف بوده است.وی در زمینه خوشنویسی به ویژه 
خطهای رقاع و نســتعلیق مهارتی استادانه داشت و شــعر نیز می سرایید. در مورد زمان درگذشت وی 
شــبهه هایی موجود است که بر اساس روایت مســتندتری وی در سال ۱۲۳۶ از دنیا رفته است. محل 

خاکسپاری وی در زادگاهش اصفهان است.

فرهنگ

هفته وحدت؛ بهترین فرصت برای تبیین لزوم وحدت 
شیعه و ســنی رئیس ستاد مرکزی بزرگداشت هفته 
وحــدت تاکید کــرد که »این ایــام، بهترین فرصت 
برای تــدارک برنامه های وحدت آفریــن و تبیین و 
تفهیم برکات و ضرورت وحدت برای جوانان و عموم 
مردم شیعه و سنی اســت. زیرا امروز، وحدت شیعه 
و سنی از ضروریات جهان اســلام است«.به گزارش 
ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی، سومین جلسه هم اندیشی پیرامون 
بزرگداشت هفته وحدت و گرامیداشت ولادت پیامبر 
اسلام)ص( و امام جعفر صادق)ع( با حضور نمایندگان 
دستگاه های عضو شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
در محل دفتر مرکزی این نهاد برگزار شــد.در ابتدای 
این جلســه حجت الاسلام والمســلمین عرب انصاری ضمن تبریک پیشــاپیش ولادت پیامبر 
اسلام)ص( و امام جعفر صادق)ع( گفت: در جلسات گذشته نمایندگان هر دستگاه های عضو ستاد، 
نقطه نظرات و پیشنهادات خود را برای گرامیداشت ایام هفته وحدت ارائه دادند و امروز با نهایی 
شــدن شعار محوری هفته وحدت، نمایندگان دســتگاه ها، برنامه های تدارک دیده شده را اعلام 
نمایند.در ادامه حجت الاسلام محمدحسن اختری رئیس ستاد مرکزی بزرگداشت هفته وحدت 
گفت: محوری ترین برنامه این هفته، برگزاری جشن های ولادت پیامبر اکرم)ص( با هدف تقویت 
وحدت و نشــاط میان امت اسلام است و اکنون که در این شرایط حساس، این مسئولیت مهم و 
خدمتگذاری در این عرصه به ما واگذار شده است، امیدوارم بتوانیم به خوبی از این فرصت در جهت 
تحقق آرمان حضرت امام خمینی)ره( و منویات رهبر عظیم الشــأن انقلاب اسلامی، حضرت امام 

خامنه ای)مدظله العالی( استفاده کنیم تا اهداف والای آنان به منصه ظهور برسد.

جلسه هم اندیشی پیرامون بزرگداشت هفته وحدت

پنجشنبه 2 اسفند 1403  21 شعبان 1446  20 فوریه 2025

    سال بیستم    شماره  5622

جده میزبان دو دوره پیاپی مرحله حذفی لیگ نخبگان آسیا
طبق اعلام روزنامه الریاضیه عربستان این کشور به عنوان میزبان مرحله یک چهارم نهایی تا فینال لیگ نخبگان آسیا برای دو سال پیاپی انتخاب شده است.به گزارش ایسنا، 
مرحله گروهی لیگ نخبگان آسیا به پایان رسید و تکلیف هشت تیم صعودکننده از منطقه غرب آسیا به دور بعد مشخص شد. مرحله یک هشتم نهایی لیگ نخبگان آسیا 
به صورت دو بازی رفت و برگشت خواهد بود تا تکلیف چهار تیم راه یافته از منطقه غرب و چهار تیم راه یافته از منطقه شرق به یک چهارم نهایی مشخص شود.طبق  اعلام 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، عربستان به عنوان میزبان متمرکز نخستین دوره لیگ نخبگان آسیا انتخاب شده است؛ به طوری که همه بازی ها از مرحله یک چهارم نهایی تا فینال 
در عربستان و به صورت تک بازی برگزار خواهند شد.روزنامه الریاضیه عربستان اعلام کرد که این کشور تنها میزبان متمرکز نخستین دوره لیگ نخبگان آسیا نیست بلکه به 
عنوان میزبان دو دوره پیاپی این رقابت ها انتخاب شده است و فصل بعد هم از مرحله یک چهارم نهایی تا فینال به میزبانی عربستان برگزار خواهد شد.شهر جده به عنوان میزبان 
نخستین دوره مرحله حذفی لیگ نخبگان آسیا )به استثنای مرحله یک هشتم نهایی( انتخاب شده است و طبق اعلام AFC همه این بازی ها در دو ورزشگاه الانماء در شهر 

ورزشی ملک عبدالله و ورزشگاه شهر ورزشی عبدالله الفیصل برگزار خواهند شد.
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